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Reklama v Kraji

již od 14 Kč/cm2 
(vč. DPH)

Tel.: 774 414 225
E-mail: 
reklama@sedlcansky-kraj.cz

KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU Letní prázdniny bý-
vají často nejen příležitostí 
k odpočinku žáků i peda-
gogů, ale také ke staveb-
ním úpravám ve školních 
budovách. Nejinak je tomu 
také v případě základní 
školy v městečku.

Rekonstrukce učeb-
ny pro přírodopis, fyziku 
a chemii měla vliv již na or-
ganizaci ukončení školního 
roku. Vysvědčení bylo vy-

S E D L Č A N Y  Ve  m ě s t ě 
a v jeho okolí se každoroč-
ně o letních prázdninách 
koná hned několik příměst-
ských táborů, ale prav-
děpodobně jenom jeden 
z nich je zaměřen na výu-
ku angličtiny. Ve dnech 31. 

OBDĚNICE Obděnický kos-
tel Nanebevzetí Panny 
Marie ve středu 2. srpna 
navštívil tým odborníků, 

který za pomoci moderní 
techniky zkoumal hrobku 
Jakuba Krčína z Jelčan 
a Sedlčan. Jejich snahou 

SEDLČANY V neděli oslavi-
la Anna Paulová, klientka 
sedlčanského Domova, 
svá jmeniny, a hned násle-
dující den, v pondělí 31. 
července, ji čekaly další 
oslavy, neboť dosáhla dal-
šího důležitého životního 
milníku – oslavila 102. na-
rozeniny. V Domově jí byla 
připravena malá oslava 

k poctě tohoto výjimečné-
ho dne.

Původně měli klien-
ti sedlčanského Domo-
va oslavovat v poslední 
červencový den venku, 
ale kvůli nepříznivému 
počasí se oslava musela 
přesunout do klubovny. 
Oslavenkyně zaujala místo 
za stolem v čele místnos-

KLUČENICE  V průběhu 
května a června došlo 
k položení vodovodu a ka-
nalizace v nové čtvrti, 
která se rozkládá na roz-
loze 19 464 m2 v západní 
části obce. K dalšímu za-
síťování, tedy elektrickou 
energií, by mělo dojít v 4. 
kvartálu roku 2023. Po-
drobnosti nám sdělil sta-
rosta obce Václav Vozábal.

Jaký byl důvod vzni-

ku nové lokality pro by-

dlení v obci?

Obec se již v minulosti 

Záhada žije dál, průzkum 
hrobky v obděnickém 
kostele tajemství, kde je 
pochován Krčín, neobjasnil

bylo zjistit, zda v ní rybní-
kář byl skutečně pohřben.

Kamera v hrobce
Na to, jaké tým získal 

poznatky, jsme se zepta-
li sedlčanského historika 
Tomáše Zouzala, který byl 
k tomuto výzkumu při-
zván společně se starostou 
Sedlčan Ivanem Janečkem 
a s referentkou památkové 
péče sedlčanského měst-
ského úřadu Ivou Svobodo-
vou. „Akce byla provedena 

skupinou geofyziků kolem 

Výrobce sušenek a krekrů nabízí 
volné pozice do výroby na 

PEČENÍ  A  BALENÍ
Jedná se o dvousměnný provoz 

v Oříkově i Petrovicích u Sedlčan

Nástup možný ihned

Kontakt: 606 305 761

Pekárna Oříkov a Petrovice

Dopolední oslavu životního 
jubilea provázely tóny akordeonu

ti, zatímco ostatní klienti, 
kteří přišli oslavit, zaplnili 
zbylé židle kolem. Krátce 

Pořadatelé English campu 
vybírají pro jeho účastníky 
každý rok jiné téma, letos 
je nazvali „Jak to bylo 
vytvořeno nebo stvořeno

července až 4. srpna se ko-
nal v Sedlčanech již sedm-
náctý ročník English cam-
pu, jehož zakladatelkou je 
Grace Kim, která přijela 
do České republiky jako 
misionářka z Jižní Koreje 

Pro navrtání otvoru do hrobky bylo zvoleno místo pod oltářními 
schody. Foto: Ivan Janeček

V západní 
části obce 
vzniká nová 
čtvrť

Žáci se mohou těšit 
na novou učebnu

dáno již 27. června, a na tři 
poslední dny školního roku 
vyhlásila ředitelka školy 
Eva Šedivá ředitelské vol-
no. Pedagogičtí pracovníci 
a provozní zaměstnanci 
tak měli možnost připravit 
učebnu i přilehlý kabinet 
na celkovou obnovu.

„Změna je zásadní. Z ka-

binetu se stane laboratoř, 

obě místnosti budou mít 

nový nábytek. Bude zde 

Pokračování na straně 2

Pokračování na straně 9
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Pokračování na straně 2
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TRHOVKY Před 40 lety, 1. 
srpna 1983 ve 22 hodin, 
postihla Bor a Trhovky ni-
čivá bouřka s tornádem, 
které podle pamětníků 
odneslo některé kara-
vany až několik set me-
trů daleko. Na chirurgii 
v Příbrami tehdy údajně 
ošetřili na čtyřicet růz-

ných zranění. Pamětníci 
vzpomínají, že to byl lido-
vě řečeno hukot, jako by 
se na Trhovky a Bor v tu 
chvíli řítil vlak.

Většina z tehdejších 
obyvatel, kteří trávili svou 
dovolenou v kempu – ať už 
ve stanu nebo v karavanu 
– přiřazuje tento zážitek 

k nejhorším, jaké kdy při 
venkovním byvakování za-
žili. Zkáze tenkrát předchá-
zelo úmorné vedro a poté 
skoro černé nebe. Vichřice 
nevynechala ani kempy 
v okolí, kde ovšem situace 
nebyla tak ničivá.

Jana Motrincová 

Foto: Robert Kučera

KLUČENICE Hned tři žádosti 
u SFŽP podává obec Kluče-
nice. V rámci výzvy Agentu-
ry ochrany přírody a krajiny 
jde o projekt „Revitalizace 
malé vodní nádrže“.

„Jedná se konkrétně 

o revitalizaci návesního 

rybníku v Plané u Klučenic. 

V tomto případě se jedná 

o další z projektů bývalého 

vedení obce, který bychom 

rádi dokončili. V obci Planá 

máme kromě revitalizace 

rybníku v plánu také ob-

novu místní komunikace, 

která vede přes náves. Dále 

v této obci plánujeme obno-

vit návesní kapličku. Jednu 

planskou kapličku jsme již 

rekonstruovali a během vo-

lebního období plánujeme 

opravit všechny kapličky 

v našem katastru,“ vysvět-
luje starosta obce Václav 
Vozábal.

Další dvě žádosti jsou 
na pořízení fotovoltaic-
ké elektrárny. Ta první, 
na ZŠ Klučenice, by měla 
být hrazena z programu 
2. Nové obnovitelné zdro-
je v energetice. Druhá by 
měla být umístěna na ČOV 
a její pořízení by mělo být 
hrázeno z 11. Výzvy Ope-
račního programu životní-
ho prostředí. „Stejně jako 

mnoho obcí, i my jsme se 

pustili do realizace FVE. 

Jelikož nevíme, co nako-

nec skutečně přinese tzv. 

komunitní energetika, chtě-

li jsme fotovoltaiku pouze 

na budovách, kde vyrobená 

elektřina pokryje spotřebu 

a nevznikne tam žádný 

přebytek do sítě. Naším cí-

lem není vyrobenou elek-

třinu prodávat do sítě, ale 

snížit energetické náklady 

na provoz ZŠ a ČOV,“ říká 
Václav Vozábal. Realizace 
FVE by podle něj měla při-
spět k tomu, aby škola byla 
o trochu více ekonomicky 
soběstačná.

„Pro fotovoltaiku na ČOV 

jsme se rozhodli z důvo-

du, že předpokládáme, že 

díky ušetřeným nákladům 

na elektrickou energii se 

nám podaří udržet cenu 

stočného na současných 

cenách. Pevně věřím, že 

získáme dotace na obě 

fotovoltaické elektrárny. 

A pokud budeme s FVE spo-

kojeni a zákon o komunitní 

energetice bude mít sku-

tečně rozumnou podobu, 

předběžně plánujeme vybu-

dovat větší fotovoltaickou 

elektrárnu na střeše naší tě-

locvičny. Vyrobená elektric-

ká energie by pak sloužila 

k pokrytí spotřeby ve všech 

budovách v majetku obce,“ 
říká starosta s tím, že je 
zároveň možné, že Kluče-
nice v tomto roce neskočí 
jenom u tří žádostí u SFŽP.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Jiřího Šindeláře a kolekti-

vem archeologů a histori-

ků, zejména z Jihočeského 

muzea, kteří mají bohaté 

zkušenosti a před několika 

lety například prozkoumali 

hrobku Rožmberků ve Vyš-

ším Brodě,“ připomněl To-
máš Zouzal. „Průzkum byl 

proveden v dopoledních ho-

dinách, kdy byla vyvrtaným 

otvorem do prostoru hrob-

ky spuštěna sonda s kame-

rou, aby nasnímala celý 

prostor. Hrobka byla také 

laserově změřena a byl od-

tud odebrán vzorek materi-

álu. O pohřební komoře se 

již od roku 1890 ví, že v ní 

ostatky Jakuba Krčína ne-

jsou, jak se potvrdilo i tímto 

výzkumem, ale získali jsme 

možnost vidět, jak vypadá, 

aniž bychom museli nějak 

zásadně narušovat pod-

Záhada žije dál, průzkum 
hrobky v obděnickém kostele 
tajemství, kde je pochován 
Krčín, neobjasnil

lahu kostela.“ Podzemní 
místnost má obdélníkový 
půdorys přibližně kolem 
dvou metrů v každém roz-
měru, je nahoře sklenutá 
a má obílené stěny. „Vše 

tedy nasvědčuje tomu, že 

se skutečně jedná o hrob-

ku, kterou si Krčín nechal 

zbudovat pro sebe, ale zá-

hadou zůstává, proč se v ní 

nenachází jeho ostatky,“ 
uvedl sedlčanský historik 
a zároveň připomněl hy-
potézy, snažící se vnést 
více světla do této záhady. 
Každý si sám může vytvo-
řit úsudek, která z nich je 
nejvíce a která nejméně 
pravděpodobná.

Odnesl Krčína 
čert?

„První možností je, že 

Krčín byl pohřben jinde. 

K této domněnce vede prů-

zkum, který byl proveden 

v padesátých letech minulé-

ho století v Prčici, kdy v kos-

tele svatého Vavřince bylo 

objeveno torzo náhrobní-

ho kamene se jménem Kr-

čín. Jedná se ovšem pouze 

o drobný zlomek, jehož 

kopii můžeme vidět v sedl-

čanském městském muzeu, 

a těžko lze s jistotou říci, že 

Krčín byl skutečně pohřben 

v Prčici. Naopak, v sou-

časné době se historikové 

od této varianty odklánějí,“ 

připomíná Tomáš Zouzal. 
„Druhou možností je, že byl 

Krčín pohřben v Obděni-

cích, a sice v této nyní zkou-

mané hrobce, ale tělo bylo 

později z blíže neznámých 

důvodů vyneseno a pohřbe-

no jinde. Třetí možností je, 

že jak praví lidové pověsti, 

Krčína odnesli čerti.“

David Myslikovjan

Před 40 lety postihlo ničivé 
tornádo Trhovky a Bor

velký učitelský demonstrač-

ní stůl, v laboratoři budou 

nové pracovní stoly. Posled-

ní klasická dřevěná tabule 

bude vyměněna za bílou 

keramickou a přibude také 

velký displej na stěnu. Dále 

budou doplněny učební 

pomůcky, například mik-

roskopy a badatelské balíč-

ky, část starých pomůcek 

bude obnovena,“ uvedla 
ředitelka školy. Zároveň 
dodala, že bude zajiště-
na bezbariérovost ško-
ly díky nové toaletě pro 

Žáci se mohou těšit 
na novou učebnu

vozíčkáře a schodolezu.
„Díky akci získají děti 

přístup k moderním učeb-

ním pomůckám. Navíc 

bude mít učebna příjem-

nější atmosféru,“ říká sta-
rosta města Jaroslav Kříž. 
Celá rekonstrukce včetně 
nového vybavení je hra-
zena z 85 % z dotace Mini-
sterstva pro místní rozvoj, 
programu IROP. Celkové 
náklady by se podle něj 
měly pohybovat okolo pěti 
milionů korun.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Klučeničtí žádají o tři 
dotace u Státního fondu 
životního prostředí

Dokončení ze strany 1

Dokončení ze strany 1
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

SVATÝ JAN V červenci bylo 
na Svatojansku dvacet let-
ních dnů, tedy takových, 
kdy maximální teplota byla 
nejméně 25 °C. Vyplývá to 
z dat z amatérské meteoro-
logické stanice Miroslava 
Votruby.

Nejvyšší teplota byla 

15. 7., kdy dosáhla 35,7 
°C. To je za posledních je-
denáct let čtvrtá nejvyšší 
hodnota, nejtepleji bylo 22. 
červenec 2015, kdy ve Sva-
tém Janu naměřili 37,6 °C. 
Ostatně v roce 2015 byla 
i nejvyšší průměrná mě-
síční teplota (22,51 °C), 

přičemž letošní červenec 
se umístil ve sledovaném 
období s průměrem 20,73 
°C opět na čtvrtém místě. 
Ani minulý měsíc příliš ne-
pršelo (38 mm), a tak úhrn 
od začátku roku je v naší 
tabulce třetí nejnižší (204,9 
mm).           -red-

SOLENICE Jak jsme již in-
formovali, dlouhodobá 
uzavírka a objížďka od Pe-
trovic směrem na Sedl-

čany komplikují dopra-
vu. Stejná situace je také 
v Solenicích, kde je uza-
vřen úsek silnice III/11822 
od Solenic po křižovatku 
s III/0046.

Předání staveniště pro-
běhlo v pondělí 7. srpna, 
kdy bylo naposledy mož-
né tudy projet. Od úterý 
8. srpna již po dobu 14 
měsíců budou muset řidi-
či využít dlouhé objízdné 
trasy po silnici III/11819 
a III/11818 přes Solenice, 
Větrov, Nepřejov, Smolo-
tely, Pečičky, Bohostice 
a Dolní Líšnici. Ve směru 
od Milevska je možné smě-

řovat dopravu na II/102 
přes Kamýk nad Vltavou 
na II/118 a III/11822 do So-
lenic. Celková délka ob-
jízdné trasy je osmnáct 
a půl kilometru, zatímco 
uzavřený úsek měří pouze 
tři čtvrtě kilometru.

S touto úpravou do-
pravy souvisí také změ-
na trasy a jízdního řádu 
autobusové linky PID č. 
419. Autobusová zastáv-
ka je přemístěna v obou 
směrech na protější 
stranu řeky k vyústění 
lávky pro pěší.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Červenec

2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

mete-

orolo-

gické

dny

horké – teplota 
max. rovná nebo 
vyšší 30 st. C  

4 2 11 2 3 11 7 3 1 5

letní – teplota max. 
rovná nebo vyšší 
25 st. C

17 22 20 19 17 25 19 16 12 16 20

teplota 

v st. C

nejnižší v měsíci 8,2 7,2 6,5 8,4 8,2 4,8 8,3 6,6 9,4 7,5 9,7

dne 13. 2. 11. 4. 14. 2. 10. 13. 20. 17. 27.

nejvyšší v měsíci 36,2 32,7 37,6 33,4 33,1 34,1 36,7 32,2 30,7 34,1 35,7

dne 28. 20. 22. 11. 30. 31. 1. 28. 6. 25. 15.

měsíční průměr 20,62 19,98 22,51 19,92 20,37 21,88 20,96 18,95 18,92 19,62 20,73

srážky 

v mm

za měsíc 36,7 66,6 12,8 77,5 48,4 28,1 47,8 38,2 112,2 38,2 38,0

nejvyšší v měsíci 18,5 26,5 4,2 18,7 8,4 12,2 11,4 9,8 36,9 8,8 9,0

dne 3. 8. 25. 24. 27. 27. 30. 2. 14. 8. 30.

úhrn od počátku 
roku

414,2 297,4 188,4 320,0 282,8 202,0 227,6 312,0 391,1 343,1 204,9

deštivé dny 
v měsíci

5 18 7 13 18 8 11 15 17 11 13

vítr 

v m/s

nejvyšší náraz větru 
v měsíci

11,8 13,8 9,1 9,5 11,1 10,9 6,9 5,4 5,6 12,7

dne 23. 17. 6. 13. 25. 19. 20. 18. 14. 5.

V polovině července bylo 35,7 °C

VLTAVA Dvě organizace, 
Státní podnik Povodí Vl-
tavy a Vodní záchranná 
služba ČČK, spolupracují 
na projektu instalace ná-
zorných informačních ta-
bulí u některých z nejvíce 
navštěvovaných vodních 
nádrží v Česku. První 
z těchto tabulí byla slav-
nostně odhalena v půlce 
července v lokalitě Nová 
Živohošť u Slapské přehra-
dy během akce Bezpečně 
u vody, kterou pořádala 
Policie České republiky 
ve spolupráci s vodními 
záchranáři.

Cílem této spolupráce 
je zlepšit osvětu a infor-
movanost veřejnosti, aby 
se předešlo nebezpečným 

situacím a zachránily lid-
ské životy při pobytu ne-
jen na vodě. Vodní nádrže, 
jako jsou Lipno, Orlík a Sla-
py, jsou vybrány jako prv-
ní místa pro instalaci tabulí 
z důvodu jejich vysoké ná-
vštěvnosti a oblíbenosti.

Generální ředitel Povodí 
Vltavy, Petr Kubala, zdůraz-
ňuje, že zároveň s rostoucí 
oblibou vodních aktivit se 
zvyšuje i obava o bezpeč-
nost vodních rekreantů. 
Mnoho lidí podceňuje ne-

bezpečí na vodních tocích 
a nádržích nebo riskuje nad-
měrně. Proto je instalace 
informačních tabulí klíčová, 
aby veřejnost byla upozor-
něna na potenciální rizika 
a bezpečné chování u vody.

Prezident Vodní zá-
chranné služby ČČK, David 
Smejkal, doplnil, že plánují 
rozšířit instalaci tabulí také 
na řeky, které jsou využívá-
ny vodáky, a to především 
u jezů a kempů. Důležitou 
součástí projektu je eduka-
ce lidí ohledně poskytová-
ní první pomoci, a proto 
se ke spolupráci připojila 
Česká resuscitační rada. 
Navíc doporučují aplikaci 
Záchranka, která umožňu-
je volání zdravotnické zá-

chranné služby s přesnou 
lokalizací a disponuje mno-
ha užitečnými funkcemi.

Projekt instalace názor-
ných informačních tabulí 
je jedním z kroků směrem 
k zajištění větší bezpečnos-
ti a ochrany životů lidí, kteří 
si užívají aktivity na vod-
ních nádržích a řekách. Fo-
tografi e ukazuje, že bezpeč-
nostní tabule jsou umístěny 
na začátku u vodních nádr-
ží Orlík, Lipno a Slapy.

Jana Motrincová

Osvěta má za cíl 
zachránit životy

Bezpečnostní tabule jsou umístěny zatím u vodních nádrží Orlík, 
Lipno a Slapy. Foto: Povodí Vltavy

Objížďky komplikují 
provoz v regionu

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI



4 strana www.sedlcansky-kraj.czZPRAVODAJSTVÍ

SEDLČANY Místní organizace České-
ho rybářského svazu v Sedlčanech 
má v současné době celkem 657 čle-
nů, z toho 17 mládežníků a 92 dětí. 
Hospodaří na revírech Mastník 1, 
který má 28 hektarů, Brzina 1 (7 ha), 
Mastník 2 (7 ha) a Kaufmaňák (2 ha). 
Ve vlastnictví spolku jsou také ryb-
níky Vlčí hrdlo spodní a Vlčí hrdlo 
horní.

„Činnost našeho spolku je vět-

šinou stálá. Musíme zajišťovat pro 

rybáře dostatečné násady ryb, aby 

měli co chytat, a také se zaměřujeme 

na práci s mládeží,“ připomněl Jiří 
Špale z Českého rybářského svazu, 
místní organizace Sedlčany. „Snaží-

me se, aby tato volnočasová činnost 

byla dostupná pro kteréhokoliv mla-

dého zájemce o rybaření. Co se týče 

násad, již na jaře jsme do revíru Kau-

fmaňák vysadili 125 kilogramů tržní-

ho kapra a v první polovině června 

bylo do retenční nádrže vysazeno 

750 kilogramů kapra jako dotace 

od Středočeského územního svazu.“ 
V půlce tohoto měsíce sedlčanští 
rybáři vysadili také celkem 370 kilo-
gramů sivena amerického. Do revíru 
Mastník 1 to byl metrák této dravé 
ryby z čeledi lososovitých, do reví-
ru Mastník 2 70 kilogramů a do Brzi-
ny 1 se jednalo o rovné dva metráky.

„Vysazovali jsme také plů-

d e k  p s t r u h a 

obecného, který 

je v současné 

době v českých 

v o d á c h  t ě ž -

ce  ohrožený, 

a proto se ho sna-

žíme alespoň 

na našich reví-

rech tímto způ-

sobem udržet. 

Když je vysazen 

v malé velikosti, 

je větší šance, 

že přežije, než 

když se vysazuje 

jako odrostlejší. 

Pstruh, vysazený 

jako malá rybička, má mnohem větší 

možnost se svému prostředí přizpůso-

bit. Pokud se vysazuje pstruh, který je 

vychovávaný na sádkách, nemá už 

potřebné přirozené pudy, ať co se týká 

krmení, nebo i hledání úkrytů. Stává 

se proto mnohem snazší kořistí všech 

možných predátorů, jako je vydra nebo 

čáp,“ doplnil Jiří Špale.
David Myslikovjan

KOSOVA HORA Dění v obci se 
nezastavilo ani o prázdninách, 
zdá se, že se naopak zrychlilo. 
O několika zdejších letních ak-
cích jsme již informovali a dal-
ší dvě nám přiblížila místosta-
rostka Kosovy Hory.

Synagoga, součást 
výzkumu

„V polovině července se v ko-

sohorské synagoze konalo na-

táčení besedy v rámci projektu 

Výzkum transgenerační paměti 

na holocaust ve střední Evropě, 

podpořeného Mezinárodním 

visegrádským fondem,“ uved-
la Lenka Havlíčková. „Besedu 

vedly ředitelky projektu za Čes-

kou republiku, kterými jsou 

Veronika Seidlová a Hedvika 

Novotná, vedoucí Katedry soci-

ální a kulturní antropologie, Fa-

kulty humanitárních studií Uni-

verzity Karlovy. Cílem tohoto 

výzkumu je schopnost interpre-

tovat jak generační změny, tak 

další inherentní (vnitřně spjaté 

– pozn. red.) procesy paměti 

holocaustu ve třech lokalitách 

pro každou zemi zkoumáním 

tří generací.“ Tato tři vybra-
ná sídla zahrnují vždy hlav-
ní město, město a venkovské 
lokality každé z těchto zemí: 
Maďarsko, Slovensko, Polsko 
a Česko, za které vedle Prahy 
byl vybrán Hradec Králové, 
a venkovskou lokalitu zastupo-
vala Kosova Hora. Výsledkem 
tohoto výzkumu budou doku-
menty, které mohou být využi-

ty v muzejních expozicích sou-
visejících s pamětí holocaustu 
(například filmové záznamy 
a rozhovory), nebo v reper-
toáru programů při pořádání 
výstav a společensko-drama-
tických akcí.

Léto ve znamení 
oprav komunikací

„Letošní letní měsíce jsou 

věnovány větším rekonstruk-

cím a opravám našich míst-

ních komunikací,“ připomněla 
místostarostka Kosovy Hory 
Lenka Havlíčková a upřesnila: 
„Jedná se především o jeden 

a půl kilometrový úsek silni-

ce Lavičky – Dohnalova Lhota 

a v Přibýšce v celkové ceně 

4 029 300 Kč. Dále byly prove-

deny úpravy komunikace v Ob-

cinách. Po vyřezání nebezpeč-

ně rostoucích křovin a stromů 

byly tam, kde to bylo možné, 

upraveny a rozšířeny krajnice 

a vznikla také výhybna, která 

má umožnit bezpečné vyhnutí 

protijedoucích aut.“

Ve stejné lokalitě vzniká 
svépomocí za materiální pod-
pory obce malé dětské hřiště. 
Na obě tyto akce byla z obecní-
ho rozpočtu vynaložena částka 
69 500 Kč, která ale ještě není 
konečná. „V drobných opra-

vách komunikací se bude nadá-

le pokračovat a v případě těch 

větších čekáme na rozhodnutí 

o přidělení dotace,“ uzavřela 
Lenka Havlíčková.

David Myslikovjan

snažila udržet provoz deví-
tileté základní školy, kterou 
dlouhodobě navštěvuje při-
bližně šedesát dětí a na jejíž 
provoz obec pravidelně při-
spívá. Vybudování několika 
parcel pro výstavbu rodin-
ných domů byla cesta, kte-
rou se bývalé zastupitelstvo 
rozhodlo jít, aby udrželo 
nebo i přivedlo mladé rodi-
ny do naší obce a pomoh-
lo tak naši školu naplnit. 
Osobně se domnívám, že 
to byl odvážný krok, který 
se povedl a který nám ně-
které obce mohou závidět. 
Sám s tímto projektem sou-

V západní části obce vzniká nová čtvrť
hlasím a jako zastupitelstvo 
děláme maximum, aby pro-
jekt „Klučenice – západ“ 
byl zdárně dokončen. 

Co ovlivnilo výběr 

místa vzniku nové čtvrti 

a co předcházelo jejímu 

založení?

Na tuto otázku by asi 
lépe odpovědělo bývalé 
vedení obce. Předpoklá-
dám, že výběr místa pri-
márně ovlivnila ochota 
předchozích majitelů pro-
dat své pozemky. Poté, 
co obec pozemky získa-
la, následovala realizace 
projektové dokumentace. 
Osobně jsem projekt pře-

vzal s čerstvě vyřízeným 
stavebním povolením. 
Hned na prvním zastu-
pitelstvu jsme se začali 
zabývat vypsáním výbě-
rového řízení, co nejdří-
vější realizace byla pro 
nás prioritou. Odkládání 
výstavby by celý projekt 
jenom prodražilo. Zasíťo-
vání pozemků určených 
k výstavbě rodinných 
domů začalo v dubnu 
letošního roku a k dneš-
nímu dni máme dokonče-
ný vodovod a kanalizaci. 
V současnosti čekáme 
na položení elektrického 
vedení ze strany ČEZu, 

poté budeme pokračo-
vat v realizaci veřejného 
osvětlení, přípravy na op-
tiku a pokládání asfaltu. 
Pevně věřím, že do konce 
roku bude stavba dokon-
čena.

Kolik zde vznikne 

nových domů? Mají již 

všechny stavební pozem-

ky své majitele?

V nejbližších měsících 
zde vyroste třináct ro-
dinných domů. Třináct 
ze čtrnácti pozemků má 
již své majitele, poslední 
pozemek zůstane obci. 
Plánujeme zde v násle-
dujících letech postavit 

bytový dům. Doufáme, 
že tyto parcely nebudou 
poslední. Již nyní plánu-
jeme v následujících le-
tech zasíťovat dalších až 
dvacet parcel pro mladé 
rodiny. Naším cílem je 
naplnit základní školu 
tak, aby nebyla finančně 
závislá na podpoře obce. 
A školu naplníme pouze 
tak, když mladým rodi-
nám zajistíme dostupné 
bydlení v naší obci, ať už 
prostřednictvím zasíťova-
ných pozemků nebo ná-
jemního bydlení.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Sedlčanští rybáři se ve svých 
vodách snaží udržet 
populace pstruha obecného

Sedlčanští rybáři vysazovali také sivena amerického.

V synagoze se natáčela 
beseda v rámci projektu

Dokončení ze strany 1
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PLOŠNÁ INZERCE 
od 14 Kč vč. DPH/cm2

Tel.: 774 414 225, E-mail: reklama@sedlcansky-kraj.cz

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.              176/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 
606 514 445.                      177/23

Koupím vlnitý plech na dřevník. Tel.: 
732 362 169.                178/23

Pronajmu dlouhodobě udržovanou 
zahradu na Cihelném vrchu, 450 m2, cena 
dohodou. Tel.: 736 150 003.                179/23

Prodám palivové dřevo měkké 950 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Prodám levně dvě půlroční ovečky. 
Tel.: 732 362 169.                                  180/23

Prodám domácí vajíčka, králíky, 
kůzlata a jehňata – vše i dovezu. Tel.: 
608 408 009.         181/23

 opravy všech motorových vozidel, traktorů, 
    zemědělských strojů, prodej náhradních dílů
 zámečnické a kovářské práce (mříže, kování, schody)
 svářečské práce v ochranné atmosféře, řezání plazmou
 prodej technických plynů, Linde technoplyn a propan butanu
 prodej motorových, převodových a hydraulických olejů
 výroba přístřešků, markýz – polykarbonát

ZEOS s. r. o.   Sedlec-Prčice
Tel.: 723 279 026 (do 15 hod.)

provede práce na zakázku i s montáží
ZEOS s. r. o. Sedlec - Prčice

Tel./fax: 317 834 320 (do 15 hod.)

provede práce na zakázku i s montáží

opravy všech motorových vozidel, traktorů, 
    zemědělských strojů, prodej náhradních dílů

prodej vodoinstalačního materiálu
zámečnické a kovářské práce (mříže, kování, schody)
svářečské práce v ochranné atmosféře, řezání plazmou
prodej technických plynů, Linde technoplyn a propan butanu
prodej motorových, převodových a hydraulických olejů
zastřešení bazénů - polykarbonát, ONDEX
výroba přístřešků, markýz - polykarbonát

Najdete nás v Petrovicích v areálu zemědělského družstva - přidružená výroba
Tel.: 318 856 219, e-mail: pv.petrovice@tiscali.cz, www.hadicepetrovice.cz

baterie auto i moto
oleje

maziva
kapaliny

hadice

rozvaděče na štípačky
rychlospojky
koncovky

M. L. ELEKTRO
elektromontážní práce
hromosvody
elektronické zabezpečovací   

     a kamerové systémy

Nabízíme 
dlouhodobě udržitelný příjem

Volejte 734 462 216

R O Z V O Z   J Í D E L  

SEDLČANY Oliveru Kol-
kovi ze Sedlčan je sedm-
náct let a studuje na zdej-
ší obchodní akademii. 
V předchozích letech 
zaujal návštěvníky růz-
ných hudebních festivalů 
v regionu svými vstupy, 
když na pódiích zahrál 
na ukulele a zpíval pís-
ničky, k nimž si sám složil 
nejenom hudbu, ale i text. 

Na tak mladého umělce 
je to věc málokdy vídaná, 
a navíc se dá říci, že Oliver 
ve svém úsilí, pokud se 
týká hudby, nepolevuje. 
Spíše naopak, vždyť jeho 
vystoupení již přesáhla 
hranice regionu, což nám 
potvrdil v rozhovoru.

Olivere, nedávno jsi 

vystupoval na dětské 

Portě. Jak jsi tam uspěl?

Já jsem se nejdříve 
přihlásil na oblastní kolo 
dětské Porty, které se ko-
nalo v Berouně. Skončil 
jsem tam na prvním místě 
a postoupil do fi nále. To 
se konalo na konci května 
v Kroměříži. Obdržel jsem 
tam ocenění za pozitivní 
přístup k folkovým textům 
a za hru na ukulele.

Proč sis vybral prá-

vě ukulele a jak dlouho 

na tento nástroj hraješ?

Já jsem neuměl hrát 
na kytaru a připadalo 
mi, že ukulele je jed-
nodušší nástroj. A taky 
je menší (úsměv). Za-
čal jsem na něj hrát 

ve svých dvanácti letech.
Ty vystupuješ výhrad-

ně s vlastním repertoá-

rem. Kolik svých skladeb 

jsi na Portě prezentoval 

a jak se jmenovaly?

Zahrál jsem tři písničky. 
Liberec, O skromnosti a Ži-
vot je. Skládat jsem začal 
také v době, kdy mi bylo 
kolem dvanácti let. Když 
jsme byli malí, vymýšleli 
jsme se sestrou různé hu-
dební hlouposti, ale ty ješ-
tě pro poslech moc nebyly. 
Spíše to byly nesmysly, 
ale potom jsem začal hrát 
na piano, a tak moje prv-
ní písničky začaly vznikat 
za doprovodu tohoto hu-
debního nástroje.

Byl jsi jediný, kdo 

hrál na Portě vlastní 

skladby, nebo vás tam 

se svým repertoárem 

vystupovalo víc?

Sám jsem tam nebyl, 
ale hudebníků s vlastními 
skladbami na dětské Portě 
moc nevystupovalo.

Na svých vystoupe-

ních v Berouně, Kromě-

říži a Olešnici ses jistě 

setkal s hudebními od-

borníky. Co říkali tvojí 

tvorbě?

V porotě zasedali od-
borníci, a říkali mi, že jsem 
je hodně pobavil. Oceňo-
vali, že všechno si ve svém 
věku vymýšlím sám.

Kde všude jsi v po-

slední době ještě vystu-

poval?

Zúčastnil jsem se Oleš-
nického kvítku, což je po-
dobná soutěž pro mladé 
začínající muzikanty, jako 
byla v Kroměříži. V Oleš-
nici na Moravě jsem skon-
čil na prvním místě a za-
hrál jsem tam ještě o dvě 
písničky víc. Písnička 
O Americe se tam asi chyt-
la nejvíce a potom jsem 
tam zahrál svoji novou 
písničku, které jsem dal 
název Letní ráno.

Co chystáš ještě teď 

o prázdninách a do kon-

ce tohoto roku?

Mám v plánu s několi-
ka kamarády muzikanty 
nahrávat písničky ve stu-
diu, aby nabídly poslu-
chačům trochu více, než 
znají z mých vystoupení. 
Já mám You Tube kanál 
a teď jsem tam v podsta-
tě dva roky nic nedával. 
Možná tam ale do konce 
roku bude něco ze studia, 
ve kterém budeme na-
hrávat. Teď v srpnu budu 
vystupovat také na Krás-
nohorském létě v Krásné 
Hoře, na ‚pouťovce‘ v Sedl-
čanech a 25. srpna zahraju 
v Petrovicích v zámeckém 
parku na akci, nazvané 
Hudba pro mladé. 

David Myslikovjan

Hudebník Oliver Kolka se dostal do finále dětské 
Porty a zvítězil v soutěži Olešnický kvítek

Hudebník Oliver Kolka a jeho ukulele
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a stále tuto akci podporuje.

Devadesát čtyři 
účastníků, z toho 
sedmdesát dětí

Kemp v posledních 
letech pořádá Církev 
bez hranic a výuku kaž-
doročně zajišťují lektoři 

z Kanady a USA. V závěru 
týdne jsou všichni účast-
níci společně s jejich 
rodinami zváni na Grill 
party, která je každoroč-
ně pořádána na zahradě 
modlitebny v Havlíčkově 
ulici. Účastníci představí 
ostatním, co se během 
týdne naučili. Forma se 
liší skupinu od skupiny. 
Někteří mají připravené 
anglické písničky, video, 
tanec nebo ukázku ma-
teriálů, které vytvořili 
během týdne. Grill party 
není jen o jídle a pití, ale 
i o sdílení zážitků, hra-
ní her, opékání S’mores 
(opečené marshmallows, 
čokoláda a sušenka).

Pořadatelé English campu vybírají pro 
jeho účastníky každý rok jiné téma, 
letos je nazvali „Jak to bylo vytvořeno 
nebo stvořeno

Pořadatelé kempu kaž-
dý rok vybírají jiné téma, 
v jehož duchu se dění 
na táboře nese. Na to, jaké 
vybrali tentokrát, jsme se 
zeptali hlavní organizátor-
ky Kamily Škvorové, kte-
rou si dřívější účastníci pa-
matují pod dívčím jménem 
Oubrechtová. Kamila před 

nástupem na “mateřskou” 
vyučovala na sedlčanské 2. 
ZŠ Propojení a celý táboro-
vý týden zvládla se svým 
ještě ne tříměsíčním chla-
pečkem Hugem v náručí, 

takže to pro ni muselo být 
velice náročné. „Letos jsme 

měli téma How is it made? – 

Jak to bylo vytvořeno nebo 

stvořeno,“ uvedla Kamila. 
„Šli jsme do podstaty někte-

rých věcí. Někteří účastníci 

si zkoušeli vytvořit svůj 

vlastní rám a plátno. Pou-

štěli se i do tvorby vlast-

ních barev. Vyzkoušeli si 

také méně tradiční sporty 

a v jiných hodinách se uči-

li o tom, jak věci vznikaly 

prostřednictvím fyzikál-

ních pokusů. Ponořili jsme 

se do tématu vzniku světa 

a vedli jsme děti k zamyšle-

ní skrze otázky. Chtěli jsme, 

aby věděly, že každé z nich 

je jedinečné a nemusí se po-

rovnávat s ostatními.“

Letošní sedlčanský En-
glish camp měl celkem 
devadesát čtyři účastníků, 
z toho sedmdesát bylo dětí 
ve věku od šesti do šest-
nácti až sedmnácti let. 
Většina z nich byla ze Sedl-
čan, ale někteří přijížděli 
i z Prahy, Jihlavy, Hodoní-
na a ze Šluknovského vý-
běžku. Někteří se na kemp 
přihlásili poprvé, ale mno-
ho z nich se účastnilo již 
po šesté. Dětem se věnoval 
tým složený ze dvou Ame-
ričanů a pěti Kanaďanů. 
Lektoři ze země javorové-
ho listu tvoří na English 
campu stálý tým, ale dva 
z nich byli v Sedlčanech 
letos poprvé.

„Hlavní část programu se 

konala v budovách gymná-

zia a na některé sportovní 

aktivity jsme využívali Mrs-

košovnu. Stravovali jsme se 

ve školní jídelně 1. ZŠ a ve-

černí programy jsme pořá-

dali v modlitebně, ve kte-

ré se konala i závěrečná 

slavnost. Všichni absolventi 

obdrželi ocenění v podobě 

medaile, které pro nás letos 

navrhl a vyrobil jeden z ve-

doucích českého týmu. Jsou 

vyrobené ze dřeva ve tvaru 

lupy, protože jsme jako „de-

tektivové“ zkoumali, jak co 

vzniklo,“ připomněla Ka-
mila Škvorová.

Na stejné vlně
Jako překladatel a po-

mocník byl na English 
campu činný Dominik 
Tomášek, který právě do-
končil studia na sedlčan-
ském gymnáziu a ve svém 
vzdělávání bude pokračo-
vat v Českých Budějovi-
cích na Jihočeské univer-
zitě. Studovat zde bude 
pedagogiku. Na otázku, 
pokolikáté už je na tom-
to táboře, Dominik od-
pověděl: „Jsem tady už 

nejméně pošesté. Angličti-

nu jsem studoval na střed-

ní škole, zpočátku jsem 

na English campu byl jako 

jeho absolvent, potom 

jsem se stal součástí týmu 

a začal překládat. Lidé 

i na tomto ročníku byli 

úžasní, byli na stejné vlně, 

a jak jsem poznal, i věci, 

které se na první pohled 

nemusí zdát být zábavné, 

se díky nim zábavné staly. 

Ne každého baví se učit 

nová slovíčka, nebo vypl-

ňovat pracovní listy, ale 

s touto mojí třídou i tohle 

bylo naprosto úžasné.“

David Myslikovjan

Na závěrečný slavnostní večer English campu, jehož se zúčastnil překladatel Dominik (uprostřed), se 
přišli podívat i jeho rodiče Vlastimil a Petra Tomáškovi.

Dokončení ze strany 1
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Kdybychom sekali, měli by-
chom krásný trávník. Snad 
proto, že nestíháme nebo že 
jsme líní, máme zahradu plnou 
plevelů.

Ekologové a krajináři, usilu-
jící o druhovou pestrost, stejně 
jako entomologové, by nás 
však pochválili. Na dokonalém 
anglickém trávníku se motý-
lům nedaří, ale na naší zahradě 
jo. To je přímo motýlový (ale 
tím bohužel i housenkový) ráj. 
A máme i slepýše, když stih-
nou uniknout před kočkami. 
A taky máme ropuchu a nád-
hernou rosničku. A ještě ne-
sčetně mravenišť, včetně toho 
z lesních mravenců. Zkrátka – 
opět se potvrzuje, že všechno 
zlé je i pro něco dobré.

Ano, máme zaplevelenou 
zahrádku, ale současně v ní 
máme plno léčivek. Často si 
vzpomenu na paní, které bylin-
ky pomohly od těžké choroby, 
když už jí lékaři nedávali na-
ději, na Boženku Šerejchovou. 
Na její památnou větu, když 
odjížděla z kurzu od byliná-
ře Pavla Váni: „Než jsem jela 
na seminář, myslela jsem si, že 
mám zaplevelenou zahrádku. 
Teď už vím, že mám zahradu 
plnou léčivých bylin.“

A tak i my tam najdeme… 
třeba řebříček obecný. Jeho 
list trochu připomíná žebřík. 
Takže pokud si někdo plete 
řebříček s řepíčkem, budiž mu 
ta podoba listu vodítkem. Obě 
byliny jsou užitečné, obě po-
máhají od zánětů, třeba i od zá-
nětu dásní.

Řebříček, na který se teď 
zaměříme, zastavuje krváce-
ní, pomáhá i při nadměrném 
menstruačním krvácení nebo 
při krvácejících hemeroidech. 
Snižuje krevní tlak. Řebříček 
pomáhá i s trávením, krvetvor-
bou, čistí močové cesty i bér-
cové vředy. Nálevem můžeme 
i kloktat. Když se někde v pří-
rodě zraníte, můžete přiložit 
podrcené čerstvé listy řebříč-
ku. Zastavují krvácení a díky 
obsahu azulenu – podobně 
jako heřmánek – dezinfi kují. 
A třísloviny ránu stahují.

Řebříček dovede posílit. Já 

osobně spíše než řebříčkový 
„čaj“ z bílých květenství, která 
připomínají malé talířky, mám 
ráda řebříčkové lístky. Přidá-
vám je do základu na polév-
ku. Výborně doplní minerály, 
třeba i hořčík. Mladé lístky 
využívám i na kurzech – když 
mám možnost vyběhnout 
do přírody, dělám z nich dob-
rý a zdravý čaj. Stačí hrnek, 
varná konvice a laciný posilu-
jící lektvar je tu. 

V literatuře bývá citován fa-
rář Kneipp: „Ženy by se uchrá-
nily před mnohými těžkostmi, 
kdyby občas sáhly po řeb-
říčku!“ Řebříček je součástí 
mnoha „čajů“ pro ženy. Dá se 
použít také k sedacím koupe-
lím. Obojí se osvědčuje u pro-
blémů s myomy.

Dočetla jsem se, že američ-
tí indiáni používají hřebíček 
jako afrodiziakum. Ale pozor, 
nic se nemá přehánět. Řebří-
ček obsahuje i thujon, takže 
všeho s mírou.

Ve starodávné brožurce, 
která patřila mé babičce – by-
linkářce, byly popisovány až 
pohádkové účinky řebříčku 
nikoli s bílými, ale se zlatavý-
mi květy. Řebříček Parkerův. 
Je velmi dekorativní, třeba 
i do suchých vazeb. Léta jsem 
po něm pátrala, až jsem ho jed-
nou sehnala v Maďarsku. Teď 
už je běžně v nabídce mnoha 
semenářských fi rem. Zatím 
jsem účinky žlutého řebříč-
ku nevyzkoušela, i když v té 
brožurce píší o omlazujících 
účincích. Proč riskovat – když 
je člověk mladý, omlazení ne-
potřebuje, že? Ale léta běží, 
a teď už bych ho asi potřebo-
vala. Jenže mi mezitím tento 
okrasný řebříček ze zahrady 
zmizel. Tak zůstanu u toho bí-
lého plevele.

Zkusit z něj můžeme i řeb-
říčkový ocet: Nádobu naplní-
me ze dvou třetin řebříčkem 
a pak do ní nalijeme jablečný 
ocet. Ocet s vyluhovaným řeb-
říčkem pak můžeme využívat 
třeba do salátů. Nač nadávat 
na plevely, když je můžeme 
využít i v kuchyni, že?

Hanka Synková

JESENICE Region obce je bohatý na drobné 
sakrální stavby, mezi nimiž najdeme kap-
ličky, zvoničky a boží muka. Tyto kulturní 
prvky přispívají k charakteru venkovského 
prostředí, avšak často zůstávají opomíjeny 
z nedostatku fi nančních prostředků v obec-
ní pokladně. Pro řešení této situace se mo-
hou obce obracet na dotační program Minis-
terstva zemědělství, který podporuje údržbu 
a obnovu venkovských kulturních prvků.

Obec Jesenice se rozhodla využít této 
možnosti a získala fi nanční příspěvek 
ve výši 114 633 korun od Ministerstva ze-
mědělství na obnovu historické zvoničky 
v osadě Mezné. K tomuto příspěvku obec 
přidala vlastní prostředky ve výši 115 829 
korun. Samotnou rekonstrukci zvoničky 
provedla společnost Zvony.com Kostelec 
nad Orlicí a Kamenictví Luboš Všetečka.

Zvoničky mají svébytnou funkci, 
spojuj íc í  náboženský 
a praktický význam. Díky 
úspěchu obnovy zvoničky 
v Mezném se obecní za-
stupitelstvo rozhodlo ob-
novit zapomenutou tradici 
zvonění i na zvoničkách 
v osadách Dobrošovice 
a Hulín. V současné době 
již probíhá oprava zvonič-
ky v Dobrošovicích a také 
byla zadána oprava zvonič-
ky v Hulíně.

František Vávra, staros-
ta obce Jesenice, zdůraznil 
význam a hodnotu těchto 
drobných sakrálních staveb 
pro venkovskou krajinu 
a projevil radost nad obno-
vou zvoničky v osadě Mez-
né.                František Vávra

KLUČENICE V květnu zača-
la realizace víceúčelového 
sportoviště a sektoru pro 
skok daleký. Víceúčelové 
hřiště bude využíváno zá-
kladní školou v hodinách 
tělesné výchovy i veřejnos-
tí a bude určeno pro nohej-
bal, volejbal, tenis, malou 
kopanou a basketbal. Infor-
mace k projektu nám v roz-
hovoru poskytl starosta 
obce Václav Vozábal.

Jak vznikl nápad 

na vybudování nového 

sportoviště?

Nápad vybudovat víceú-
čelové hřiště vznikl již před 
několika lety za bývalého 
zastupitelstva. Jedná se 
o jeden z rozpracovaných 
projektů, který bychom 
rádi dokončili. My v tomto 
projektu pokračujeme z dů-
vodu podpory základní 
školy i sportovního vyžití 
pro naše občany. Pevně vě-
řím, že víceúčelové hřiště 
udělá radost žákům, vyuču-
jícím i místním obyvatelům.

Víceúčelové hřiště 

bude hned vedle fotbalo-

vého. Proč jste zvolili prá-

vě tyto prostory?

Toto umístění bylo zvo-
leno také již minulým ve-
dením obce, ale naprosto 
s ním souhlasím. Jako obec 
nemáme jiný pozemek, kte-
rý by byl pro víceúčelové 
hřiště vhodnější.

V jaké fázi je stavba 

v aktuální době a kdy 

očekáváte její dokončení?

Začátkem května jsme 
započali realizaci víceú-
čelového hřiště, nyní je 
však stavba pozastavena. 
Pokud bychom se stavbou 
nezačali, propadlo by nám 
stavební povolení. Důvod, 
proč aktuálně výstavba 
sportoviště nepokračuje, 
je, že čekáme na vypsání 
dotace ze strany MMR, 
kde plánujeme žádat až 
o osmdesátiprocentní do-
taci v rámci dotačního 
titulu Podpora budování 
a obnovy míst aktivního 

a pasivního odpočinku. 
Tato dotace by měla být 
vypsána na přelomu roku. 
Pokud by dotační titul 
ze strany MMR nakonec 
vypsán nebyl, požádali 
bychom o dotaci ve výši 
až sedmdesáti procent 
Národní sportovní agentu-
ru nebo případně Nadaci 
ČEZ. Pevně věříme, že se 
nám podaří získat aspoň 
částečnou fi nanční pod-
poru. Dokončení víceúče-
lového hřiště plánujeme 
do 31. srpna 2024. Žáci naší 
školy se na nové sportovi-
ště mohou těšit ve školním 
roce 2024/2025.

Plánujete nějaké slav-

nostní otevření?

Určitě. S místostarostou 
hledáme jakékoliv příle-
žitosti k tomu, aby se naši 
občané mohli setkávat, 
a slavnostní otevření více-
účelového hřiště důvodem 
k setkání určitě bude.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Z A P L E V E L E N Á 

Z A H R Á D K A  N E M U S Í  B Ý T 

J E N  P R O  Z L O S T  ( 1 5 )

Všechno zlé je i pro 
něco dobré

V obci se buduje nové 
víceúčelové hřiště

Zvonička v osadě Mezné se opět 
rozezněla
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Zvírotice – penzion 
Maják
11. 8. Živá hudba: Cuant-

ro por cinco

k poslechu hraje kubánská 

kapela Cuantro por cinco

 Petrovice – zámecký 
park
11.. 12. 8. Parkfest 2023

9. ročník festivalu, vystoupí 

Thalidomide, Unsolved 

Case, Volant, Mad Rabbits, 

Memento Mori a další; 11. 

8. od 17:00

 Sedlec-Prčice – zámec-
ký park
11. 8. Posvícenská zábava

diskotéka s rádiem Kiss, 

hraje DJ Basslicker, vystou-

pí rapper Paulie Garand

12. 8. Posvícenská de-

chovka

koncert dechové hudby, 

vystoupí Pepa Nauš se svou 

Malou dechovkou; 13:00

12. 8. Posvícenská zábava

rocková zábava s kapelou 

Parkán

13. 8. Posvícenská zábava

k poslechu a tanci zahraje 

kapela Poprask

 Sedlčany – Pohoda club
11. 8. Srpnové oldies

hraje DJ Sláva Bloch; 22:00

 Hrabří – vedle hospody
12. 8. Koza fest

hudební festival, zahrají 

Skandální přirození, Until 

Tomorrow, Zlomená 14, 

Kaktus Verde, Údolí dutých 

hlav a další; 15:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
12. 8. Krásnohorské léto

vystoupení žáků ZUŠ Sedl-

čany, folklórního souboru 

Kamýček, skupiny Midi 

a Argema; 16:00

 Sedlčany – Sportovní 
areál Luční
18., 19. 8. Sedlčanský 

pouťový mejdan

18. 8. vystoupí ATMO Music 

a moderátor Pavel Cejnar, 

19. 8. zahrají kapely Ma-

tyas, Rocktom, Čejka band 

a další; 20:00

 Sedlčany – areál U Cho-
vatelů
19. 8. Fanda Tomášek 

a přátelé

hudební vystoupení; 10:00

19. 8. Sedlčanka

koncert dechové hudby; 

14:00

20. 8. Dechová hudba 

Míly Nováka

koncert dechové hudby; 

10:00

20. 8. Fanda Tomášek 

a přátelé

hudební vystoupení; 13:00

 Sedlec-Prčice – kostel
19. 8. Varhanní koncert

koncert v rámci 17. ročníku 

Českého varhanního festi-

valu; 18:00

 Kamýk nad Vltavou – 
vrch Čelákova
20. 8. Pocta Vltavě

koncert skupiny Bárka 

na vyhlídce Čelákova, hos-

tem Václav Větvička; 15:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Fenomén kotlina

výstava k oslavě výročí 70 

let světoznámého areálu; 

do 17. 9.

 Votice – klášter
Archeologické poklady

výstava archeologických 

nálezů; do 25. 8.

Svět veteránů

výstava autíček ze soukro-

mé sbírky Jiřího Holinské-

ho; do 3. 9.

Krajinná zastavení

výstava olejomaleb Dany 

Živorové; do 31. 8.

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – městské muzeum
Výstava ZUŠ Sedlčany

 Sedlčany – knihovna
Sedlčanské střípky

výstava prací žáků 4. tříd 

sedlčanských základních 

škol; do 31. 8.

Lubomír Pavelčák – „Li-

choočko“

výstava fotografi í Lubomíra 

Pavelčáka; do 6. 9.

 Kamýk nad Vltavou – 
informační centrum
140 let Sboru dobrovol-

ných hasičů Kamýk nad 

Vltavou

výstava SDH Kamýk nad 

Vltavou; do 1. 9.

 Klučenice – Galerie 
Hospodářský dvůr
Obrazy

prodejní výstava Milana 

Čiháka; do 31. 8.

 DIVADLO

 Osečany – zámek
11. 8. Úča musí pryč!

hořkoostrá komedie o boji 

rodičů s třídní učitelkou; 

20:30

10., 19. 8. Kalifornská 

mlha

detektivní komedie o umě-

ní; 20:30

13., 18. 8. 4000 dnů

letošní premiéra intimní 

tragikomedie; 20:30

20. 8. Všechny báječné 

věci

tragikomedie o hledání 

důvodů, proč žít; 20:30

 Votice – rajský dvůr 
kláštera
13. 8. Pohádkové léto: 

Princ Bajaja

pohádkové představení pro 

děti uvádí Bílkovo divadlo; 

18:00

20. 8. Pohádkové léto: 

Bětuška a kouzelný hrad

představení pro děti uvádí 

Liduščino divadlo; 18:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – budova městského 
úřadu
11. 8. Bacha, pojišťováci

divadelní představení 

ochotníků z Petrovic; 19:00

 KINO

 Votice – dvůr kláštera
9. 8. Letní kino: Přání 

k narozeninám

promítání nové české ro-

mantické komedie; 21:00

16. 8. Letní kino: Za vším 

hledej ženu

promítání nové české 

komedie; 21:00

23. 8. Letní kino – Aste-

rix a Obelix: Říše středu

promítání nového rodinné-

ho fi lmu; 20:30

 Sedlec-Prčice
11. 8. Renfi eld

hororová fantasy komedie; 

20:00

 Sedlčany
11. 8. To ty nosíš smůlu, 

lásko

slovenská dobrodružná 

romantická komedie; 20:00

18. 8. Renfi eld

americká hororová kome-

die; 20:00

 Kamýk nad Vltavou – 
zahrada školy
12. 8. Letní kino: Zatmění

česká komedie, thriller; 

21:00

 Vysoký Chlumec – 
Sportareál Šťastný
16. 8. Letní kino – Aste-

rix a Obelix: Říše středu

promítání nového rodinné-

ho fi lmu pro malé i velké; 

21:00

 SPORT

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
11. 8. Posvícenský fotbal

dorostový zápas TJ Sokol 

Sedlec-Prčice – TJ Sokol 

Ratměřice

12. 8. Posvícenský fotbal

TJ Sokol Sedlec-Prčice – Čes-

ký lev Union Beroun; 16:00

13. 8. Posvícenský fotbal

utkání ženy FC Sellier & 

Bellot Vlašim – Čechie 

Tuklaty; 10:30

 Sedlčany – kotlina
12. 8. Hobby Auto Ra-

llycross

19. 8. Rallycross Cup

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
12. 8. Fotbalové utkání

přípravka a stará garda, 

součást Krásnohorského 

léta; 14:00

 Nalžovice – zámecký 
park
19. 8. Benešovská hasič-

ská liga s Kozlem

9. kolo hasičské soutěže; 

13:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – hvězdárna
11., 12., 18., 19. 8. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – náměstí
12. 8. Jarmark

součást Krásnohorského 

léta; 8:00–13:00

 Sedlec-Prčice – za hasi-
čárnou SDH Prčice

12., 13. 8. Výstava králí-

ků, holubů a drůbeže

39. ročník posvícenské 

výstavy, bohatá tombola; 

13:00, 13. 8. od 8:00

 Sedlčany – kostel sv. 
Martina
12., 19. 8. Letní otevírání 

kostela

otevření kostela pro veřej-

nost; 14:00–18:00

 Kosova Hora – park 
Generála Mareše
13. 8. Letní cukrárna

venkovní posezení s kávou 

a zákusky; 13:00

 Zvírotice – penzion 
Maják
18.-20. 8. Sraz aut Mazda

sraz aut značky Mazda, 

možnost k vidění dopo-

ledne a večer, možnost 

projížďky po domluvě

 Sedlčany
20. 8. Pouť

 Obděnice
20. 8. Pouť

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno každý den; 

9:00–19:00

 Přední Chlum
Milada

otevřeno každý den; 

10:00–19:00

 Osečany
Drahoušek

otevřeno každý den; 

10:00–17:00

 Chotilsko
Veselý Vrch

otevřeno denně mimo 

pondělí; 10:00–18:00

 Petrovice
Kuníček

otevřeno každý den; 

10:00–17:00

 Všechny podrobnosti 
k uvedeným akcím najde-
te na našich internetových 
stránkách 
www.sedlcansky-kraj.
cz v rubrice Kalendář. 
Umístění akce do rubriky 
je zdarma. Upoutávky 
posílejte včas e-mailem na: 
kalendar@sedlcansky-kraj.cz
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KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU Městským komunitním 
centrem na náměstí zněla 
o uplynulém víkendu taneč-
ní hudba. Taneční škola RŠ 
sourozenců Jany Ringesové 
a Jiřího Švarce zde uspořá-
dala soustředění párů, které 
měly po sedlčanském jarním 
pokračovacím kurzu zájem 
o další zlepšení a rozšíření 
svého tanečního repertoáru.

Program byl rozdělen 
do šesti bloků vždy po dvou 
lekcích. V pátek se taneč-
níci věnovali tanci cha-cha 
a poté dostali příležitost si 
protrénovat vše, co se dosud 
ve všech kurzech naučili, 
v tančírně. Příjemným bo-
dem byla společná večeře, 
která se mohla uskutečnit 
díky ochotě místní restau-
race, která pro tanečníky 

nechala otevřenou kuchyni 
déle, než je běžné. I díky 
tomu zaznívala po celý večer 
slova chvály: „Zázemí je tady 

opravdu moc pěkné a perso-

nál velmi ochotný.“

Sobotní dopoledne pa-
třilo valčíku a romantické 
kubánské rumbě. Odpoled-
ne se účastníci naučili zcela 
nový tanec, slowfox, a přidali 
nové kroky do tanga. Večer 
se roztančili v rytmu jive 
a zakončili opět tančírnou. 
Nedělní program začal slun-
cem nabitou sambou, ačko-
li se po celý víkend nejen 
na Krásnou Horu nad Vlta-
vou snášely dešťové kapky.

Následovala lekce zdra-
vého pohybu pod vedením 
tanečnice, oceňované cho-
reografky a lektorky Moni-
ky Rebcové, která vyučuje 

moderní tanec a kontaktní 
improvizaci na AMU. „Chtě-

la jsem, aby nás naučila, jak 

kompenzovat zátěž, kterou 

s sebou společenský tanec při-

náší,“ vysvětlovala Jana Rin-
gesová, proč zařadila do pro-
gramu soustředění hodinu 
jógy. Celý taneční víkend byl 
odpoledne završen seminá-
řem waltzu a quickstepu.

„Vezměte si s sebou poho-

dlné taneční boty, tréninkové 

oblečení, ručník na utírání 

zpoceného čela a pro jistotu 

nezapomeňte ani na náplasti 

na případné puchýře. Nejdů-

ležitější výbavou je ale samo-

zřejmě dobrá nálada,“ stálo 
v pozvánce pro účastníky. 
Víkendový program pak vše 
uvedené potvrdil.

Olga Trachtová 

Hadáčková

po desáté hodině dopo-
lední dorazila vedoucí 
druhého oddělení, Jitka 
Pudilová, která nejprve 
jménem pracovnic Domo-

va poblahopřála oslavenci 
a předala jí dar v podobě 
růžové orchideje. Poté, co 
skončily gratulace, usedla 
za akordeon a potěšila pří-
tomné slavící klienty hu-

Dopolední oslavu životního 
jubilea provázely tóny akordeonu

debním programem. Pro 
účastníky oslavy zahrála 
několik lidových písniček, 
které všichni dobře znali, 
a tak si klienti během ne-
celé hodiny s harmonikou 

nejen zazpívali, ale někte-
ří dokonce zatančili. Celá 
oslava se nesla ve veselém 
duchu, a všichni přítomní 
se nepřestávali usmívat.

„Oslava se mi moc líbi-

la, opravdu mě potěšila. 

Jsem tak dojatá, že moc 

nedokážu mluvit. Moc mě 

potěšil i dárek, tuhle ky-

tičku dostávám každý rok. 

Budu mít orchidej na poko-

ji a budu se o ni starat. Líbí 

se mi i růžová barva, ty 

bílé brzy opadají, ale tahle 

růžová vydrží dlouho, ta je 

má nejoblíbenější,“ sdělila 
své dojmy sama oslaven-
kyně, Anna Paulová.

„Paní Paulová si stále 

dokáže všechno obstarat 

sama, což je v takovém 

věku neskutečné. Myslím, 

že bychom si všichni přá-

li, abychom v jejím věku 

byli také stále v tak dobré 

kondici,“ komentuje, jak 
soběstačná Anna Paulová 
je, pracovnice Domova 
Blanka Bubeníková.

Shodou okolností ten 
samý den slavila v Domo-
vě významný životní mil-
ník i další klientka, Zdeňka 
Němečková, která v pon-
dělí posledního července 
oslavila 100. narozeniny. 
Na její přání však oslava je-
jích narozenin neproběhla, 
a paní Němečková tak svůj 
slavnostní den raději strá-
vila v poklidu na pokoji.

Barbora Kulandová

OBDĚNICE V první srpnový 
prázdninový pátek začali 
do vesnice nedaleko Petro-
vic sjíždět milovníci kvalitní 
tvrdé muziky. Na místním 
hřišti vystupovaly hned 
tři kapely. Celá organizace 
koncertů, od vstupu po ob-
čerstvení, byla v režii hasičů 
z pořádající obce. Ti byli pří-
jemně překvapeni, protože 

letošní návštěvnost, i přes 
hlášený déšť v noci, trhala 
rekordy.

Nebylo ani devět hodin 
večer a hřiště, kde se celá 
akce odehrávala, praskalo 
ve švech. V tu chvíli se v are-
álu již nacházelo kolem dvou 
stovek návštěvníků. Hasiči 
ale byli připraveni a okamži-
tě postavili pro pohodlí hos-
tů další stan i lavice k sezení.

Rozehřátí všech dostala 
hned v úvodu za úkol kapela 
Kaktus Verde. Tahle pichlavá 
kapela ze Sedlčan dokázala 
opravdu zvednout po pár 
odehraných skladbách sko-
ro všechny, a hřiště se tak 
stalo tanečním parketem. 
Když odehrála mladá krev 
ze Sedlčan poslední písnič-
ku, nic nebránilo kapele 
Iron Maiden revival, aby si 
mohla začít chystat na pó-
diu své hudební nádobíčko. 
Přípravy netrvaly dlouho 
a Ironi, kteří přijeli z Plzně, 
hrábli do strun. Charisma-
tický zpěvák si okamžitě zís-
kal většinu ženských srdcí 
vzhledem, muže pro změnu 

odzbrojil úžasným zpěvem. 
Revivalová formace Iron 
Maiden zahrála ve dvouho-
dinovém vystoupení nejzná-
mější „pecky“ britské hea-
vy-metalové formace, jako je 
například „Fear of the Dark“ 
nebo „Wasted Years“, na kte-
ré si notovali úplně všichni. 
Na konci vystoupení fanouš-
ci milovanou kapelu nechtě-

li absolutně pustit z pódia, 
a tak se přidávaly další 
skladby. Atmosféru koncertu 
nepřekazila ani vytrvalá deš-
ťová přeháňka.

Po poslední skladbě zpě-
vák Miroslav Řehoř alias 
Řehy vyzval všechny pří-
tomné k společnému foce-
ní. „Díky, že jste přišli! Byl to 

jeden z nejúžasnějších kon-

certů, které jsme v poslední 

době mohli odehrát. Atmo-

sféra u vás v Obděnicích je 

naprosto neopakovatelná, 

a hrajeme tady pokaždé moc 

rádi! Tak zase za rok, snad! 

Těšíme se na vás a mějte se 

krásně!“ Poslední větou udě-
lala plzeňská formace tečku 
za vydařeným vystoupením.

Ovšem večer ještě nekon-
čil. Závěr patřil Something 
Bohemian. Čtveřice kama-
rádů v čele s atraktivní zpě-
vačkou zahrála pro ty, kteří 
ještě nechtěli jít spát, rocko-
vé i punkové pecky. Nebylo 
tak divu, že v Obděnicích se 
šlo tu noc spát až za svítání. 
Nebo možná ani nešlo!

Jana Motrincová

Upršený koncert trhal 
rekordy

Zpěvák Miroslav Řehoř dokázal svým projevem strhnout úplně 
všechny.

Oslavenkyně s květinou, kterou od zaměstnankyň Domova obdrže-
la k oslavě svých 102. narozenin.

Komunitní centrum hostilo 
taneční soustředění

Dokončení ze strany 1
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HŘIMĚŽDICE Jeden z nejstarších evropských zá-
vodů v highdivingu, tedy extrémních skocích 
do vody, se konal o víkendu již po 24. Vytrvalý 

déšť však nepotěšil organizátory, zkompliko-
val program a snížil návštěvnost. Přesto sem 
dorazilo kolem dvou tisíc návštěvníků.

Na startu závodu byla osmdesátka spor-

tovců z Belgie, Francie, Německa, Švýcarska 
a Spojených států. Nechyběli samozřejmě ani 
domácí závodníci. Loňský vítěz Denis Vantuch 
letos na startu chyběl. Z důvodu nepříznivé-
ho počasí museli organizátoři zrušit kvalifi-
kaci. Finále, které se skákalo z výšek 16 a 20 
metrů, zvládl nejlépe Švýcar Pierrick Scha-
fer. Mezi Čechy dominoval Adam Kossúth.

V pátek, když ještě počasí akci přálo, byla 
hitem doprovodného programu čtyřicet metrů 
dlouhá vodní skluzavka. Návštěvníci využili 
také možnosti přeletu balonem těsně nad hla-
dinou zatopeného lomu. Na U-rampě se konala 
exhibice BMX, skate i In-line. Dalším zpestře-
ním programu byly hudební vystoupení, exhi-
bice placáků a fl yboard show. Při této sportovní 
aktivitě má jezdec připoutané nohy k prknu, 
pod kterým jsou dvě trysky. Ty jsou propojené 
dlouhou hadicí s vodním skútrem, který zajišťu-
je čerpání vody pod prkno. Díky tomu se jezdec 
může vznášet až pět metrů nad hladinou.

Olga Trachtová Hadáčková

Foto: Deník

TJ Tatran Sedlčany – FC 
ZVVZ Milevsko 0:2 (0:1)
SEDLČANY V sobotu 5. srpna přivítal Tatran 
na domácí půdě v posledním přípravném 
utkání známého rivala a soupeře Milevsko, 
který hraje jihočeský krajský přebor.

Soupeř se ujal vedení
Zápas měl původně proběhnout na hlav-

ním hřišti, ale kvůli vydatnému dešti byl 
přesunut na umělou trávu. Tatran musel 
nastoupit bez několika klíčových hráčů, a to 
Repetného, Dvořáka, Sochůrka, Kouklíka 
a Hofmana. Soupeř, tým z Jihočeského kra-
je, začal od úvodních minut aktivně a pre-
zentoval se důraznou hrou a kvalitní roze-
hrávkou od vlastní branky. Menší rozměry 
hřiště vedly ke křečovitém soubojům ze-
jména mezi vápny, což brankové příležitos-
ti na obou stranách utkání omezilo. Avšak 
soupeř se rychle ujal vedení. Do čtvrt ho-
diny hry se po rychlém brejku trefi l bran-
kář Lukáš Dřevojan a Milevsko vedlo 1:0. 
Domácí celek měl šance na vyrovnání, ale 
nedokázal je proměnit, například Sirotek 
postupoval sám na brankáře z levé strany, 
ale minul zadní tyč.

Promarněné příležitosti 
a vlastní gól na 0:2

Druhá polovina utkání byla ve stejném 
duchu jako ta první. Hrálo se tvrdě, což vy-
ústilo po hodině hry ve větší strkanici před 
domácí brankou. Brotánek, kapitán Tatra-
nu, byl v této situaci vyloučen rozhodčím. 
Tatran si vytvářel další šance, ale žádnou 
z nich nedokázal proměnit v gól. Hanuš 
a Schwarz měli příležitosti k vyrovnání, ale 
neuspěli. Naopak, těsně před koncem utká-
ní se podruhé trefi lo Milevsko, tentokrát 
ovšem nešťastně vlastním gólem Schwarze, 
a stav byl 0:2.

Ohlas k utkání
Trenér Vlastimil Zelenka: „Generálka se 

nám bohužel nepovedla. Kvůli malému hři-

šti jsme nemohli efektivně využít křídelních 

prostorů. Důrazná hra nám také neseděla, 

a dlouhodobě se potýkáme s problémy v kon-

covce. Doufáme, že po výsledkově nepove-

dené letní přípravě platí motto ‚těžko na cvi-

čišti, lehko na bojišti‘ a uspějeme v prvním 

mistrovském zápase na hřišti FC Velimi.“

Sestava Tatranu: L. Dřevojan (45. F. Dře-
vojan) – Krotil, Plesl, L. Brotánek (60. M. 
Krůta), M. Krůta (45. Schwarz) – Štemberk, 
Hanuš, M. Habart (45. Kvěch), Novotný, Si-
rotek – V. Lípa

Následující utkání, již v první mistrov-
ské sezóně, se uskuteční v sobotu 12. srp-
na od 17 hodin, kdy Tatran zavítá na hřiště 
FC Velimi.        David Štverák

PETROVICE Na místním fot-
balovém hřišti již od začátku 
června probíhala rozsáhlá re-
konstrukce trávníku. K jeho 
zkvalitnění bylo potřeba pro-
vést hned několik úkonů, aby 
si hvězdy petrovické fotbalové 
scény mohly zase brzy zahrát.

Došlo zde tak po posouzení 
stavu hřiště odborníky, poté 

k prořezání trávníku strojem 
Verticutter a propískování 60 
tunami písku. Bylo nutné do-
setí travním osivem, přičemž 
bylo použito okolo 90 kg osiva. 
Následně došlo i k ošetření 
trávníku proti plísním a pleve-
lu a nezbytnému hnojení.

Během letních měsíců se 
stávající trávník zregeneroval 

a dorostl i nově dosetý trávník. 
Nic tak nebránilo tomu, aby se 
zde v sobotu 5. srpna k večeru 
potkal tým z Petrovic při zápa-
se s Chyškami. Nový trávník 
přinesl domácím fotbalistům 
štěstí, a za vytrvalého deště 
a podpory fanoušků zde petro-
vičtí vyhráli 4:2.

Sabina Motrincová

Milevsko 
suverénně 
poráží Sedlčany

Highjump 2023 ovlivnilo deštivé 
počasí

Rekonstruované hřiště 
přineslo štěstí domácím

SEDLČANY Hokejisté A mužstva 
Tatranu v minulém ročníku kraj-
ské soutěže skončili po základní 
části na třetím místě, ale v play-off 
vypadli hned ve čtvrtfi nále, kdy 
nestačili na tým HC Kobra Pra-
ha B. Tým je od června v rámci 
svých možností v „suché“ přípra-
vě na novou sezónu, a kdy hoke-
jisté půjdou poprvé na led, nám 
přiblížil trenér týmu.

„Bude to hned začátkem září, 

kdy máme první trénink, a zhru-

ba už o týden později nás čeká 

první soutěžní zápas. Nastou-

pit bychom měli proti Berounu 

na ledě soupeře,“ uvedl Karel 
Pospíšil a dodal: „Do letní pří-

pravy náš tým vstoupil bez mě, 

protože jsem byl na operaci. 

Nescházeli jsme se kompletní, 

protože byly dovolené a navíc 

máme většinou hráče s rodina-

mi. Někteří hráči mají malé děti 

a další také rodinu čekají. Musím 

pochválit Zdeňka Buriana, kte-

rý má také malé děti, a hodně 

na sobě pracoval. Společně jsme 

chodili na umělou trávu, běha-

li jsme na kotlině a také jsme 

chodili hrát tenis, což je pro nás 

zpestření přípravy. V sobotu 12. 

srpna se bude konat náš tradiční 

tenisový turnaj. Dříve jsme hráli 

dvouhry, ale teď v posledních le-

tech se utkáváme ve čtyřhrách.“

Kratší herní pauzu než ho-
kejisté A týmu Tatranu budou 
mít hráči, kteří budou bojovat 
v dlouhodobém turnaji o Pohár 
starosty města Sedlčan. Zatím-
co fi nálové zápasy předchozího 
osmnáctého ročníku této sou-
těže se hrály koncem března, 

v sobotu 9. září bude zahájen 
nový ročník. Prvoligové prven-
ství bude obhajovat tým HC 
Rebel Sázava. Třiadvacet týmů 
bude nasazeno do dvou skupin 
podle předchozí výkonnosti, 
přičemž skupina A bude mít 
dvanáct účastníků a skupina B 
jedenáct. V první fázi turnaje se 
ve skupinách týmy utkají systé-
mem jednou každý s každým, 
poté podle umístění vzniknou 
tři ligy, a v nich se účastníci bu-
dou vzájemně setkávat dvakrát. 
Následovat bude klasické play-
-off, pouze vítěz třetí ligy, která 
bude mít o jednoho účastníka 
méně než liga první a druhá, 
postoupí přímo do semifi nále. 
Celé play-off se bude hrát na je-
den vítězný zápas.

David Myslikovjan

Hokejisté Tatranu se připravují na novou 
sezónu
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Je to již dlouhá léta, ale mož-
ná si dlouhodobé zaměst-
nankyně sedlčanské pošty 
pamatují, že tam jako dozor 
chvíli působil mimořádně vy-
soký mládenec. Při rozhovo-
ru s ním jsem se dozvěděl, že 
měří 217 centimetrů, a že jeho 
výška mu mnohdy způso-
buje nemalé starosti. Kromě 
toho, že se musel naučit spát 
skrčený a že si v hromadných 
dopravních prostředcích 
přivodil nejednu bouli, bez 
problémů si mohl koupit na-
nejvýš tak kapesník, kravatu, 
čepici nebo tkaničky do bot. 
Tohle všechno jsem mu věřil, 
jednu další poznámku však 
ne. Mladík, který do Sedlčan 
dojížděl z Příbrami, tvrdil, že 
v místě jeho bydliště potkává 

člověka, vedle něhož si připa-
dá malý. Později jsem po tom 
zapátral a zjistil, že Příbram je 
skutečně bydlištěm nejvyšší-
ho muže v České republice, 
který měl bezmála 230 cen-
timetrů. Alespoň tehdy to 
platilo.

Na to vše jsem si vzpo-
mněl minulý týden, kdy 
jsem náhodně v televizi 
zachytil romantickou kome-
dii, jejíž hrdina byl naopak 
hodně malý, měřil pouze 136 
centimetrů. Přesto si svým 
šarmem, obětavostí a celko-
vým chováním dokázal zís-
kat sympatie své o více než 
hlavu vyšší přítelkyně. Hned 
jsem si vzpomněl na dlou-
hána, kterého jsem poznal 
na poště v Sedlčanech, 

a uvědomil si, že on i prcek 
z fi lmu mají problémy, které 
normálně narostlí lidé po-
stihnout nemohou. Ve svém 
okolí však mohou zabodovat 
svým vystupováním. A také 
jsem si připomněl na toto 
téma známou historku o Na-
poleonovi, který rovněž ne-
vynikal svou výškou, snad 
měl jenom něco málo přes 
sto šedesát centimetrů. Na-
poleon se prý jednou snažil 
marně dosáhnout v knihov-
ně na knihu, kterou si chtěl 
přečíst, a jeho sluha se jej 
snažil uklidnit slovy, že mu 
knížku sundá, že on je větší. 
Napoleon si dal ruce v bok 
a odpověděl: „Vy nejste větší, 

vy jste pouze vyšší!“             

David Myslikovjan

G L O S A

Malý a velký

Tak jsem zase jednou utrpě-

la supermarket. Byla jsem 

v městě, a vypadalo to, že 

mezi dvěma akcemi nebu-

du stíhat žádnou večeři, 

a tak jsem si chtěla koupit 

nějaký zdravý nebo aspoň 

neškodný chleba. Nejlépe 

žitný, protože když jíme 

příliš mnoho mouky ze pše-

nice, která je přešlechtěná, 

nedělá nám to moc dobře.

Což o to, názvy chlebů 

slibovaly dobré zážitky 

a poměrně zdravé výrob-

ky. Všelijaké ty rustikál-

ní, farmářské, staročeské 

a žitné... Už jsem se těšila! 

Jenže mé výživářsky pro-

školené já zavelelo podívat 

se na složení těchto chlebů. 

Žasla jsem, co všechno se 

do chleba dá dát, a to tam 

ještě nebyli ti avízovaní 

cvrčci. Mně by stačilo to, co 

do chleba dávali naši před-

kové – žitnou mouku, kvá-

sek, vodu, sůl a kmín. Nepo-

třebovala jsem zlepšovadla, 

kypřidla, regulátory kyse-

losti, barviva, emulgátory, 

uhličitany vápenaté E170, 

estery mono a diglyceridů 

mastných kyselin E472, 

pšeničnou vlákninu mikro-

granulovanou, kypřící látku 

E917, látku zlepšující mou-

ku E300, protispékavou lát-

ku E535, regulátor kyselosti 

E500 ani jiná éčka. Úplně 

mě vykolejilo, že úplně 

do všech (!) českých chle-

bů, i když to byl žitný, byl 

přidán pšeničný lepek! Ten, 

kterému se vyhýbají nejen 

celiatici.

Proč ho cpou všude? Asi 

aby chleba lépe vypadal – 

aby byl kypřejší, větší, naky-

nutější, nebo snad měkčí? 

Měl smůlu! Možná byl vět-

ší fešák, já ale chleba chci 

na jídlo, ne na okukování. 

Z českých chlebů jsem si 

nevybrala. Jakkoli jsem pa-

triot, musela jsem si koupit 

německý, tam bylo jen žito. 

A žádné e-e.

No a když už jsem byla 

v tom marketu, trochu jsem 

se porozhlédla. Měli tam 

zrovna slevu na rybičky. 

Sleva byla výrazná, a to 

tak, že třeba takový tuňák 

ve vlastní šťávě vyšel asi 

jako kočičí konzerva. Naše 

kočka má dobrou intuici 

a jen tak něco nesní. Dobré 

ryby ale ráda má. Koukla 

jsem na složení, zda tam 

není něco jiného než rybí 

maso, a také, zda není moc 

slané. Vše bylo v pořádku. 

Ověřila jsem si pro jistotu 

dvakrát, že jsem se nesplet-

la, a že cedulka s nápisem 

sleva patří opravdu k těm-

to konzervám. Výrobce, 

varianta i gramáž – vše 

souhlasilo.

A předběžně jsem si spo-

čítala cenu nákupu.

Obezřetnost se vyplati-

la. U kasy byla cena skoro 

dvojnásobná.

„Nějak hodně?“ namí-

tám.

„Mohu vám dát aplika-

ci,“ nabízí pokladní.

„Nechci aplikaci. Ale po-

třebuji se podívat, za co pla-

tím,“ vysvětlila jsem.

„Zaplaťte a pak si to 

můžete jít vedle vyreklamo-

vat,“ velela pokladní.

„Nechci. Podívám se 

na lístek,“ říkám a vynda-

vám si brýle.

Než se zahledím do líst-

ku, omluvně se podívám 

do fronty, která se za mnou 

vytvořila: „Víte, na lístku je 

dvojnásobek než by měl 

být, musím si to zkontrolo-

vat.“

Lidé za mnou mají po-

chopení. A já z lístku zjišťu-

ji, že po slevě není ani pa-

mátky a že konzervy bych 

měla platit za plnou cenu.

„Tak mi to prosím stor-

nujte,“ žádám zdvořile.

Dáma u kasy se tváří ky-

sele. Pokouší se věc uhladit 

tím, že jsem se spletla, a sle-

va že platí pro konzervy 

s tomatem.

Na to neskočím. Už jsem 

podobných pokusů s růz-

ně posunutými slevovými 

cedulkami zažila tolik, že 

pokud sahám po něčem 

zlevněném, je to jako bych 

měla podepsat bianko šek, 

a tak se fakt držím zpátky 

a skutečně mívám přesně 

nastudováno, zda jde o ten 

který výrobek, ba dokonce 

o variantu toho výrobku. 

Oblíbeným trikem prodejců 

totiž je, že za cedulku s ná-

pisem SLEVA dají výrobek 

nepatrně odlišný – třeba 

jen koření, což poznáte, 

až když si nasadíte brýle 

a prostudujete etiketu. A ten 

zlevněný se zasune někam 

dozadu mimo zorné pole. 

(Jednou jsem v jednom ob-

chodě myslela, že jim to ně-

kdo omylem posunul, a tak 

jsem to srovnala. A jaké 

bylo moje překvapení, když 

to příště měli stejně – tedy 

uvádějící v omyl. Tenkrát 

šlo o záměnu drahé a levné 

mouky.)

Omyly odpouštím, pod-

razy nikoli. Splést se může 

každý, ale těch „spletení“ 

jsem zažila opravdu už 

příliš. V tomto pražském su-

permarketu už mnohokrát.

My spotřebitelé musíme 

držet spolu, a tak vám to 

vyprávím, abyste si dávali 

pozor, a to, co je ve slevě, 

si dávali na pás trochu stra-

nou a pro jistotu se zeptali 

prodavačky, kolik to ve sku-

tečnosti stojí. Když to zjistíte 

po návratu z města, už tam 

kvůli reklamaci nepojedete.

Když jsem šla z toho 

marketu, potkala jsem sym-

patickou zákaznici, a tak 

jsem na ni mrkla a řekla: 

„Doporučuji dávat si tam 

pozor na slevy“. Usmála se 

a poděkovala.

Pokud snad tam ješ-

tě někdy budu muset jít 

nakupovat, zase si dám 

pozor. A když mě opět na-

táhnou, pak už jejich jmé-

no zveřejním.

Slevy, i když by byly pro 

naši kočku, přece nemusí 

být „pro kočku“.

Hanka Synková

F E J E T O N

Slevy pro kočku?

SVATÝ JAN V sobotu 5. srpna se i přes nepřízeň počasí konal 
8. ročník traktoriády. Velký počet diváků si traktoriádu nenechal 
ujít. Návštěvníci dorazili v pláštěnkách, gumovkách, pod stano-
vými přístřešky se občerstvovali a sledovali jízdy zručnosti. Užili 
si plno zábavy i v dešti. Foto: Miroslav Votruba



12 strana www.sedlcansky-kraj.cz

Nedávno uvolněné mo-
dely umělé inteligence 
svět stejnou měrou nad-
chly, jako vyděsily. Opti-
misté se těší na blahobyt, 
který nám zajistí roboti 
řízení umělou inteligen-
cí, a my lidé si už jen bu-
deme užívat. Pesimisté 
naopak vyhlížejí konec 
světa, až si „Skynet uvě-
domí sám sebe“ a lidstvo 
vyhladí. Pravda bude 
asi klasicky někde upro-
střed. Já si kladu otázku, 
co by se stalo, kdyby 
umělá inteligence skuteč-
ně převzala velení.

Rusové používají ka-
zetovou munici od začát-
ku konfl iktu. Ukrajinci ji 
dostali od USA nedávno 
a začali to Rusům oplá-
cet. Nevybuchlá kazetová 
munice bude zabíjet ještě 
roky po skončení války, 
stejně jako tisíce min, kte-

ré nakladla všude možná 
ruská armáda. Jako by 
nestačilo, kolik lidí ze-
mřelo doposud.

Sanatoria se plní vo-
jáky s těžkými traumaty. 
Statisticky Rusů se bojí, 
že budou muset naru-
kovat a zemřít. Afrika se 
připravuje na hlad, pro-
tože Rusové nenechají 
vyvézt ukrajinské obilí. 
A jestli přijde tuhá zima, 
můžeme se těšit na opě-
tovný nárůst cen energií. 
A naši „vlastenci“ budou 
opět důkladně ignorovat 
hektolitry krve prolévané 
pár set kilometrů na vý-
chod, protože nám o ko-
runu zdraží rohlík.

Proč to všechno? Pro-
tože malicherný člověk 
se chtěl zapsat do dějin.

To ať nám raději vlád-
ne umělá inteligence.

Bohumil Vohanka

PUBLICISTIKA
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Jak to bývalo jednoduché, 
když naše Ústava Česko-
slovenské socialistické re-
publiky z roku 1960 měla 
Hlavu první s pověstným 
článkem 4. Pro připome-
nutí jeho přesné znění: 
„Vedoucí silou ve společ-

nosti i ve státě je předvoj 

dělnické třídy, Komunistic-

ká strana Československa, 

dobrovolný bojový svazek 

nejaktivnějších a nejuvě-

domělejších občanů z řad 

dělníků, rolníků a inteli-

gence.“ Tehdy bylo zby-
tečné řešit nějakou nezá-
vislost justice, protože 
policie (SNB, hlavně tajná 
STB), prokuratura (státní 
zástupci), všechny soudy, 
celá struktura byla pře-
kryta tímto článkem. Tak-
že Hlava šestá o Ústavním 
soudu s články 86 až 101 
vymezuje vztahy institu-
cí, jako Federálního shro-
máždění a Národních rad, 
nebo vlád obou republik, 
zda jejich zákony jsou 
ústavní. Zbytečné větič-
ky. V posledním období, 

vlastně od 4. června, sle-
dujeme nástup nových 
ústavních soudců, kteří 
jsou již navrhováni no-
vým prezidentem a tajně 
voleni a poté schvalováni 
Senátem parlamentu ČR. 
Také musel být ustano-
ven nový předseda a mís-
topředsedkyně .  Kom-
pletní Ústavní soud ČR 
má patnáct členů, každý 
s mandátem na deset let, 
přičemž není vyloučen 
druhý mandát. Dosavadní 
předseda Pavel Rychet-
ský byl členem a předse-
dou dvacet let a je legen-
dou v této oblasti.

Pozoruji s zájmem, jak 
se diskutují dvě věci. Ze-
jména z těch posledních 
jmenovaných, Robert Fre-
mr, který snad byl posled-
ním ještě přijatým do KSČ 
v roce 1989. To asi musel 
být v nějaké až ponižující 
situaci nebo se opil a ně-
komu to podepsal. Tako-
vé situace se odehrávaly. 
A dnes po mnoha letech 
náročné, vrcholně kvali-

fikované a zodpovědné 
práce, je to trapné. Druhá 
věc se také týká Roberta 
Fremra, když došlo k upo-
zornění na jeho účast 
v procesu roku 1988, „Ol-
šanské hřbitovy“. Jeden 
ze tří chlapců, jehož otec 
německé národnosti ode-
šel na západ, byl odsou-
zen asi na šest let. Proces 
byl zmanipulovaný STB, 
chlapec byl označen jako 
vedoucí tříčlenné skupi-
ny, která páchala různé 
vandalské činy, zejména 
poškození pomníku ru-
doarmějců na Olšanech. 
Soudce Fremr nevěděl, že 
došlo ke zmanipulování 
vyšetřovacího spisu taj-
nou policií o nevinných 
lidech a vynesl tvrdý roz-
sudek i vzhledem k dal-
ším mnoha uvedeným 
vandalským činům.

Zdá se, že ani kolem 
problematiky doplňování 
ústavních soudců nemůže 
být konečně pokoj od dů-
sledků té proklaté totality. 

Vladimír Roškot

Ano, Marian Jurečka, sou-
časný ministr práce a so-
ciálních věcí za KDU-ČSL 
v koalici SPOLU, místo-
předseda vlády a absol-
vent Mendelovy univer-
zity v Brně. Jeho hlavním 
úkolem je organizovat 
proces vytváření důcho-
dové reformy tak, aby již 
žádná další vláda neměla 
chuť ji zase rušit. Cílem je, 
aby byly raději vděčné, že 
někdo toto obtížné úsilí 
podstoupil. Tento cíl měly 
předchozí vlády také, ale 
minulá vláda slíbila, že 
to dokončí do tří měsíců, 
a bohužel se tak nestalo. 
Místo toho důchodový 
systém nadále stagnoval, 
což se děje i nyní, kdy 

musíme řešit zároveň vel-
ké úspory v rámci balíčku 
opatření. Momentálně se 
řeší i takové podrobnosti 
jako DPH na dámské vlož-
ky a podobně.

Předchozí vlády si 
zřídily komise pro spra-
vedlivé důchody. Ne-
mám konkrétní informace 
o výsledcích jejich prá-
ce, jen vím, že důchody 
se při růstu inflace stále 
rozdělovaly nespravedli-
vě. Vyšší důchody rost-
ly značně, zatímco nižší 
byly téměř zanedbatelné. 
To je třeba napravit opat-
řeními, která zabrání ko-
lapsu systému a zajiště-
ním důstojných důchodů 
pro všechny. Opozice se 

však na sněmovně snaží 
tyto snahy o nutné úpra-
vy valorizačního vzorce 
zdiskreditovat tím, že je 
označuje za krádež. Tyto 
tvrzení jsou zavádějící 
a nedávají smysl.

Sotva stíhám sledovat 
diskuse, které navazují 
na úvahy ministra o vlivu 
vývoje délky života, věku 
nástupu do práce, nároč-
nosti, doby placení od-
vodů a dalších aspektů. 
Pro úspěšnou reformu je 
důležité sledovat průměr-
nou dobu, po kterou lidé 
pobývají ve starobním 
důchodu. Momentálně je 
tato doba kolem 23,9 let, 
ovšem u žen je to 28,5 let 
a u mužů 19,5 let. Nyní 

probíhá postupné pro-
dlužování věku odchodu 
do důchodu u mužů o dva 
měsíce a u žen o čtyři roč-
ně. Nicméně je důležité, 
aby maximální hranice 
byla stanovena na 65 let. 
Dříve, před válkou, kdy 
bylo za nejnáročnější po-
volání označováno učitel 
nebo policista, se odchá-
zelo do důchodu ve věku 
padesáti let.

Na sociálních sítích 
jsem si všiml názorů ostře 
kritizujících Jurečku, že 
údajně pomáhá okrádat 
důchodce, a tím údajně 
napadá KDU-ČSL. Na-
víc, když je název strany 
„křesťanská“, tak údaj-
ně napadá i věřící a cír-

kev. Tyto výlevy pochází 
od lidí, kteří nemají rele-
vantní informace o důvo-
dech, proč Lidovci chtějí 
vládnout. Jejich cílem je 
pomáhat venkovu, rodi-
nám, výchově a posilovat 
zdravotnictví o paliativní 
péči, jako to dělá hospic 
Křídla – Apoštolská cír-
kev v Sedlčanech. Tento 
typ zařízení pomáhá ka-
ždému, kdo již nemůže 
dostat lékařskou pomoc 
a umožňuje jim ukončit 
svůj život důstojně bez 
utrpení. Takoví obětaví 
lidé, ti „zásadově nevě-
řící“, třeba i nenávidí ty 
„křižáky“. Dokud je nepo-
třebují. Chudák Jurečka.

Vladimír Roškot

Ú V A H A

Ať to převezme 
umělá inteligence

K O M E N T Á Ř

Kolem Ústavního soudu ČR

K O M E N T Á Ř

Chudák Marian
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